



Press Release
December 11, 2020

Update on School District Return to In-Person Learning

As we move into the final week before the schools' winter break, I would like to take a moment to express my gratitude for your support during this unprecedented and difficult time for our students and families. I also want to wish you the happiest of holidays. This is my favorite of all seasonal celebrations. Yes, the lights are up at our house and I look forward to spending time at home and eating all the food that is supposedly not good for me.

Though 2020 has not been much fun, there is light at the end of the tunnel and the holiday season marks the welcome beginning of our move toward normal daily life.

Many of our families have reached out to share information and their desire to "get the kids back to school." Others have expressed great concern and a fear of returning. I just want to let you know that I hear you. Pausing the on-campus hybrid classes for our youngest students, grades K-1 between Thanksgiving and winter break was based solely on community health data. The program was working well and we look forward to returning to it.

Currently school committees and the administration are developing in-person hybrid models for all grade levels. This is a very complex process, as the District serves ALL students on the island. Therefore, we must include plans for in-person teaching concurrently with remote learning. With careful planning, and possibly some additional hiring, I am confident that we will make this happen.

At this time, we plan to resume tele schooling on January 4th, the first day back to school after winter break. Then two weeks after, on January 19th, Kindergarten - 2nd grade will return to the hybrid schedule. This two-week period after the break will allow for the quarantine of anyone exposed to Covid-19 over the holiday break. It is our hope that shortly thereafter we can include grades 3-5. We are also developing plans to begin the second semester in a hybrid model for grades 6-12. The key phrase is "at this time", as we have all learned that our situation can change rapidly.

We will continue discussions with the health department and to follow state guidelines and health recommendations. We plan to be fully prepared to take action as data margins for safety improve and the doors to our classrooms open again to the joyous sounds of students flowing in.

I wish for all a very safe and restful winter break. We will resume this conversation, and many others, in January. Again, thank you for your support. Please stay home and stay safe during the holidays.

Fred Woods
SJISD Superintendent



Actualización sobre el regreso del distrito escolar al aprendizaje en persona

A medida que avanzamos hacia la última semana antes de las vacaciones de invierno de las escuelas, me gustaría tomar un momento para expresar mi gratitud por su apoyo durante este momento difícil y sin precedentes para nuestros estudiantes y familias. También quiero desearte unas felices fiestas. Este es mi favorito de todas las celebraciones de temporada. Sí, las luces están encendidas en nuestra casa y espero pasar tiempo en casa y comer toda la comida que supuestamente no es buena para mí.

Aunque 2020 no ha sido muy divertido, hay luz al final del túnel y la temporada navideña marca el comienzo bienvenido de nuestro movimiento hacia la vida diaria normal.

Muchas de nuestras familias se han acercado para compartir información y su deseo de "que los niños vuelvan a la escuela". Otros han expresado una gran preocupación y miedo a regresar. Solo quiero hacerte saber que te escucho. Al detener las clases híbridas en el campus para nuestros estudiantes más jóvenes, los grados K-1 entre el Thanksgiving y las vacaciones de invierno se basaron únicamente en datos de salud de la comunidad. El programa estaba funcionando bien y esperamos volver a él.

Actualmente, los comités escolares y la administración están desarrollando modelos híbridos en persona para todos los niveles de grado. Este es un proceso muy complejo, ya que el Distrito atiende a TODOS los estudiantes de la isla. Por lo tanto, debemos incluir planes para la enseñanza presencial al mismo tiempo que el aprendizaje a distancia. Con una planificación cuidadosa y posiblemente algunas contrataciones adicionales, estoy seguro de que lograremos que esto suceda.

En este momento, planeamos reanudar la tele escuela el 4 de enero, el primer día de regreso a la escuela después de las vacaciones de invierno. Luego, dos semanas después, el 19 de enero, Kindergarten - 2do grado volverá al horario híbrido. Este período de dos semanas después de la pausa permitirá la cuarentena de cualquier persona expuesta a Covid-19 durante las vacaciones. Es nuestra esperanza que poco después podamos incluir los grados 3-5. También estamos desarrollando planes para comenzar el segundo semestre en un modelo híbrido para los grados 6-12. La frase clave es "en este momento", ya que todos hemos aprendido que nuestra situación puede cambiar rápidamente.



Continuaremos las conversaciones con el departamento de salud y seguiremos las pautas y recomendaciones de salud estatales. Planeamos estar completamente preparados para tomar medidas a medida que mejoran los márgenes de datos para la seguridad y las puertas de nuestras aulas clases se abren nuevamente a los sonidos alegres de los estudiantes que entran.

Les deseo a todos unas vacaciones de invierno muy seguras y tranquilas. Reanudaremos esta conversación, y muchas otras, en enero. Nuevamente, gracias por su apoyo. Quédese en casa y manténgase a salvo durante las vacaciones.

Fred Woods
Superintendente de SJISD